
Sarcogyne praetermissa (Acarosporaceae), a new calcicolous lichen species from Europe, with a key to the European *Sarcogyne* species

Kerry KNUDSEN* & Jana KOCOURKOVÁ

Abstract: KNUDSEN, K. & KOCOURKOVÁ, J. 2018. *Sarcogyne praetermissa* (Acarosporaceae), a new calcicolous lichen species from Europe, with a key to the European *Sarcogyne* species. – *Herzogia* 31: 133–139.

The new lichen species *Sarcogyne praetermissa* is described from the Czech Republic. It is also reported from Finland, Hungary, Montenegro and Sweden. *Sarcogyne privigna* var. *calcicola* is lectotypified and synonymized with *S. praetermissa*. A key to the European species of *Sarcogyne* is provided.

Zusammenfassung: KNUDSEN, K. & KOCOURKOVÁ, J. 2018. *Sarcogyne praetermissa* (Acarosporaceae), eine neue kalkbewohnende Flechte aus Europa mit einem Schlüssel der europäischen Arten der Gattung *Sarcogyne*. – *Herzogia* 31: 133–139.

Die neue Flechte *Sarcogyne praetermissa* wird aus Tschechien beschrieben. Sie kommt auch in Finnland, Montenegro, Schweden und Ungarn vor. *Sarcogyne privigna* var. *calcicola* wird lectotypifiziert und als Synonym von *S. praetermissa* erkannt. Ein Schlüssel der europäischen Arten der Gattung *Sarcogyne* wird vorgelegt.

Key words: Lichenized Ascomycetes, *Sarcogyne henrici*, *S. kotilutensis*, *S. laticola*, *S. perileuca*, *S. regularis*, taxonomy.